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PŘIJĎTE SE PODÍVAT
Město poprvé udělí ceny města STŘÍBRNÝ JEHLAN
V únoru budou poprvé předá-
ny Ceny města Mohelnice s ná-
zvem STŘÍBRNÝ JEHLAN. Prv-

ními oceněnými za rok 2013 jsou 
rozhodnutím zastupitelstva tyto 
osobnosti nebo subjekty:

1. Kategorie „Za statečnost – osobnostem, které se s nasazením vlast-
ního života zasloužily o záchranu lidského života nebo značných 
materiálních hodnot“

 Sbor dobrovolných hasičů města Mohelnice
2. Kategorie „Za rozvoj a přínos pro město a mikroregion Mohelnic-

ko v oblasti hospodářství, průmyslu, podnikání, vědy a techniky“
 Josef Kopřiva
3. Kategorie „Za rozvoj a přínos pro město a mikroregion Mohelnic-

ko v oblasti kultury a umění“
 Václav Křupka
4. Kategorie „Za rozvoj a přínos pro město a mikroregion Mohelnic-

ko v oblasti sportu.“
 Antonín Petruška in memoriam
5. Kategorie „Za výchovu a školství se zaměřením na město a mikro-

region Mohelnicko“
 František Obr in memoriam
6. Kategorie „Za občanskou a vojenskou chrabrost v období let ne-

svobody 1939-1945, 1948-1989, za vynikající reprezentaci České 
republiky“

 Bratrům Kurtu a Otto Wolfovým in memoriam
Zveme tímto všechny občany 
na slavnostní předávání, které 
se uskuteční v pátek 28. února 
v 17.00 hodin v Domě kultu-
ry Mohelnice. Ceny bude pře-
dávat starostka města za účasti 
členů zastupitelstva a rodinných 
příslušníků oceněných občanů. 
Cena města vznikla z iniciati-
vy starostky Mgr. Jany Zwyrtek 
Hamplové, jejíž návrh do kon-
krétní podoby připravil zastupitel 
Martin Vaňourek, skutečně stří-
brnou podobu medaile pak na-
vrhl zastupitel Ing. Zdeněk Švec. 
Výsledkem je cena, která nemá 

svou podobou v České republice 
obdobu – skutečně stříbrná me-
daile s patinou, s ústředním mo-
tivem mohelnické věže ve formě 
klasického vyznamenání se stuž-
kou v městských barvách - bílé 
a červené. Každý rok může být 
udělena pouze jedna v dané kate-
gorii, což podtrhuje její výjimeč-
nost. Předávání bude realizová-
no na slavnostním zasedání, na 
které mají přístup všichni obča-
né města. Věříme, že si tuto slav-
nostní chvíli nenecháte ujít, a 
přijdete spolu s námi oceněným 
vzdát hold.                RED

„Všechny podmínky pro to, 
abychom rozjeli projekt 
Pomoraví, jsou splněny“, 
říká místostarosta Aleš Miketa. 
„Čeká nás rozkopané město, ale také nová čistička a kanalizace.“ 

Místostarosta Ing. Aleš Miketa,
          foto PRo

Kolem Pomoraví bylo rušno 
hned od počátku volebního ob-
dobí. Jaká je situace dnes?
„Tak ta situace byla náročná od 
začátku do poslední chvíle. Měs-
ta k tomu přistupovala různě, 
za Mohelnici mohu říct, že jsme 
hlavně chtěli záruky, garance a 
jistoty, a samozřejmě také, aby 
to finančně co nejlépe vycházelo. 
Rozhodně jsme nechtěli být těmi, 
na kterých projekt skončí, to by-
chom se taky nemuseli doplatit.“
Z toho důvodu tehdy přijel i sta-
rosta Loštic Lolek?
„Mohelnici šlo vždy o bezpeč-
nost projektu, chtěli jsme záruky, 
že je to správně, zkrátka, aby než 
se kopne do země, jsme moh-
li s klidným svědomím říct, že je 
hloupost ty peníze od EU nevzít. 
A ta jednání byla někdy oprav-
du těžká, ale mluvit jsme si do 
toho rozhodně nenechali. Navíc 
teď mohu říct, že starosta Lolek 
pochopil, o co Mohelnici šlo, a s 
odstupem doby to nevidí vůbec 
negativně, právě naopak. Byly 
následně horší problémy než to, 
že Mohelnice nechtěla podepiso-
vat slepě cokoliv.“
Je pravda, že jedna valná hro-
mada zasedala před Silvest-
rem?
„Ano, byli jsme tam se starost-
kou, a musím říct, že to bylo jed-
no z nejtěžších zasedání. A ne-
bylo určitě poslední, tyto měsíce 
je to stále, není dne, abychom se 
Pomoraví nevěnovali. Je to zkrát-
ka akce za skoro dvě miliardy. Ve 
VHZ musí být vyšší kontrola, ob-
zvláště v průběhu tak obrovské 

akce. Ještě není vše vyřešeno, ale 
je to snad už na dobré cestě.“
Je pravda, že Mohelnice je teď 
takový tahoun toho všeho?
„Tak všichni tomu musí věno-
vat čas, ale je pravda, že nosite-
lem některých myšlenek je právě 
Mohelnice. Jistě k tomu přispívá 
to, že starostka je právnička, věci 
rozumí, a umí na valné hromadě 
důrazně argumentovat. Jako čle-
nu představenstva mi tam dříve 
taková opora chyběla. Naposledy 
se velmi důrazně postavila proti 
názoru, že akce Pomoraví je věcí 
důvěry akcionářů, a žádala více-
stupňový systém kontroly. To se 
patrně podaří prosadit – její ná-
vrh na zřízení funkce ředitele na-
posledy prošel, nyní jej budeme 
realizovat.“
Co se bude žádat od občanů?
„Hodně trpělivosti, protože 
opravdu určité části města bu-
dou nějakou dobu rozkopané, 
ale směřuje to k mnohem vyšší 
kvalitě infrastruktury ve městě. 

M A F I E  A  C I T Y
 Josef Laufer / Ivan Vyskočil, Lukáš Langmajer,

Veronika Nová, Karel Zima

středa 12. února 2014
v 19 hodin v DK Mohelnice
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Potom se řady z nich budou tý-
kat přípojky. Tady chceme se sta-
rostkou města a radou prosadit v 
rozpočtech příspěvky na přípoj-
ky, abychom to občanům ekono-
micky usnadnili, a motivovali je 
nového připojení využít. Řada z 
nich pak nebude platit nic, proto-
že jde o tzv. vynucenou investici, 
to se týká například ulice Masa-
rykovy, Boženy Němcové a dal-
ších. Přesný rozpis a pokyny zve-
řejníme v měsíci březnu jak ve 
zpravodaji, tak na webu města, 
vše je důkladně připraveno, pra-
cujeme na tom už přes rok.“ 

Projekt Pomoraví II. realizuje VHZ Šumperk, které je Mohelnice akcionářem. Jedná se o ka-
nalizaci a v Mohelnici také o čistírnu odpadních vod, kterou má město povinnost vybudo-
vat. Celá investice zahrnující Mohelnici, Zábřeh, Hanušovice, Šumperk a Loštice má s DPH 
objem 2 miliardy, z toho cca 75 % jde z peněz EU, zbytek dává VHZ a města. Z této částky se 
bude v Mohelnici investovat 435.000.000,- Kč bez DPH, tedy astronomická suma. Pokud jde 
o přípojky, bude se jich stavět celkem 9,2 km, z toho 5,7 km hradí VHZ, zbytek město a obča-
né. Investice posune město výrazně dál, a umožní jí splnit zákonnou povinnost vybudování 
nové ČOV. Mohelnice žádala v průběhu posledních měsíců řadu záruk, právních i technic-
kých, a to i za cenu, že pokud nebudou dány, do projektu nelze jít. Od tohoto požadavku ne-
ustoupila, nakonec byl ze strany VHZ splněn, a s odstupem doby ho i ostatní akcionáři vní-
mají jako velmi správný.                 RED

Plánujete cestu do zahraničí?
Upozorňujeme občany, kteří plá-
nují v letních měsících vycestovat 
do těch států, kde je k překročení 
státních hranic nezbytný cestov-
ní pas, aby v případě, že cestovní 
pas nemají nebo ho mají neplat-
ný, podali žádost o vydání nové-
ho nejlépe již nyní. Je třeba počí-
tat s tím, že zhotovení cestovního 
pasu trvá cca 20 - 30 dnů, vyho-
tovuje ho Státní tiskárna cenin 
Praha a z tohoto důvodu nejsme 
schopni ovlivnit dobu jeho dodá-
ní. Každoročně s blížící se dobou 
dovolených a prázdnin eviduje-
me značný nárůst počtu žadatelů 
o cestovní pasy a zvyšuje se tedy 
i pravděpodobnost, že žadatelé, 
kteří nechávají podání žádosti až 
na pozdější dobu, mohou být při 
podání žádosti vystaveni nepří-
jemnému čekání ve frontě. 

Pro úplnost dodáváme, že v roce 
2012 byla ukončena platnost zá-
pisů dětí v cestovních dokladech 
rodičů. Každý občan České re-
publiky tedy musí mít k vycesto-
vání do zahraničí vlastní cestov-
ní doklad. 
Proveďte si kontrolu platnosti 
svého cestovního pasu a vyříze-
ní nového neodkládejte na po-
slední chvíli! Při této příležitosti 
doporučujeme provést kontro-
lu platnosti i u občanských prů-
kazů.
Další informace k uvedené pro-
blematice lze získat u pí Ivety Na-
vrátilové, odbor správní, úsek 
občanských průkazů a cestov-
ních dokladů, tel. 583 452 106,
e-mail:navratilovai@mohelnice.cz

Ludmila Neuvirtová,
vedoucí odboru správního

Nová Křemačovská alej 

Nové stromy. Foto autor
Město provede audit 
všech stavebních zakázek
Vedení města provede audit 
všech stavebních zakázek. Poté, 
co zjistilo, že u některých akcí 
se nevedl stavební deník, a není 
zcela jasno, co která akce stála z 
důvodu opakovaných rozpočto-
vých změn a víceprací, rozhod-
lo se preventivně akce důkladně 
prověřit a zkontrolovat. 
„Je nutno dát vedle sebe smlouvy, 
dodatky, platby, stavební deníky, 
a udělat v tom formální pořádek. 
Pokud se najdou disproporce, je 
nutno to ihned napravit, protože 
jde o vážné věci“, uvedla starost-

ka. Ona sama pozastavila roz-
hodnutí ve věci Kostelního ná-
městí, aby se tato otázka dostala 
na půdu zastupitelstva. „Kolegové 
neschválili úhradu víceprací, prá-
vě pro nejasnost celé investice. Já 
se domnívám, že vícepráce nelze 
odmítat paušálně, ale zase chá-
pu, že žádají jasný přehled. Proto 
jsem zatím neschválení oddálila, 
a věc se musí důkladně zmapovat. 
I proto, že u této akce se k mému 
údivu nevedl žádný stavební de-
ník, a vše se musí zpětně dohle-
dat.“                  RED

K 31.12. 2013 bylo na kontaktním pracovišti Mohelnice evidováno 
celkem 1182 uchazečů o zaměstnání a celková míra nezaměstna-
nosti byla za tento měsíc 9,1 %.  Pouze z Mohelnice bylo v evidenci 
727 uchazečů o zaměstnání a míra nezaměstnanosti byla 11 %.

Výběr přiznání k daním z příjmů za rok 2013
Oznamujeme občanům, že se ve spolupráci s Finančním úřadem v 
Zábřehu uskuteční výběr přiznání k daním z příjmů za rok 2013. 
Svá přiznání můžete předat pracovníkům FÚ Zábřeh dne 20. 3. 
2014 od 8:00 do 15:00 hod. v zasedací místnosti MěÚ Mohelnice 
(nová budova, přízemí).

Výše sazeb vodného a stočného
Po 1. lednu zůstávají v platnosti ceny: 
voda pitná dodávaná přímým odběratelům – vodné: 
 34 Kč + 15 % DPH = 39,10 Kč/m³,
voda odpadní odváděná – stočné: 
 34,52 Kč + 15 % DPH = 39,70 Kč/m³.  
Více informací na www.mohelnice.cz

V Křemačově byla na sklonku 
roku 2013 vysazena nová lipo-
vo-javorová alej. Dalším krokem 
osadního výboru při oživová-
ní místního HŘIŠTE bylo získá-
ní dotace na výsadbu nové aleje 
podél jižní a západní straně to-
hoto pozemku. Díky spolupráci s 
pracovnicí MěÚ, která má toto v 
kompetenci se celá akce uskuteč-
nila v listopadu minulého roku. 
Před vlastní výsadbou bylo od-
bornou firmou provedeno za-
měření hranic těchto dvou stran 
hřiště tak, aby byly nové stromy 

správně vysazeny podél vyměře-
né hranice. Tím byl také splněn 
slib osadního výboru při skáce-
ní lípy na návsi v loňském roce, 
že za ni budou vysazeny tři nové 
(nyní součástí aleje). O tyto stro-
my se bude odborná firma sta-
rat po dobu 3 let od vysazení a 
bude provádět usměrňování ko-
run stromů tak, aby stromy rostly 
správně.  Přeji všem, ať jim stro-
my do budoucna zajistí tolik po-
třebný stín při návštěvě různých 
akcí pořádaných na hřišti.

Ladislav Horáček
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Yvetta Blanarovičová zazpívala na Městském plese 
Stalo se již tradicí, že plesovou sezónu v na-
šem městě zahajuje Městský ples.  Letos se ko-
nal podeváté, a to v sobotu 11. ledna. Úderem 
20. hodiny začala hrát hudební skupina Medi-
um, která přilákala velké množství tanečníků 
na parket. Krátce po začátku starostka města 
Jana Zwyrtek Hamplová popřála přítomným 
hezkou zábavu. 
V programu vystoupily Mohelnické mažo-
retky ZUŠ Mohelnice a Taneční klub Olymp 
Olomouc – Marie a Miroslav Hýžovi. Celý 
ples moderovala známá herečka Yvetta Blana-
rovičová, která také v průběhu večera zazpí-
vala. Na svém facebooku o plese napsala: 
„Úžasná atmosféra, super publikum, dokonce 
lidé chtěli, abych šla mezi ně a zpívala část kon-

né dobroty, sadu šperků, kalendáře, všelijaké 
poukázky na služby a mnoho dalšího.
Ceny do tomboly věnovaly následující firmy: 
ASI Informační technologie, s.r.o., Apollo 
Jiří Obr, A.W. spol. s.r.o., Loštice, B & B keb-
ab, Berková Věra – textilní zboží a galante-
rie, Česká průmyslová zdravotní pojišťovna, 
Darka Eva Kličková, Drogerie TETA Martin 
Buxbaum, Jana Zwyrtek Hamplová, Jaroslav 
Dubský, Hana Trunečková, Rudolf Hanák, 
Butik Hanáková, Hella autotechnik, s.r.o., 
Hroch Company s.r.o., Jula CZ s.r.o., Kadeř-
nické studio Romana Šmitáková, Kadeřnictví 
Marie Šmídová, Kadeřnictví Milena Gabrie-
lová, Kebab Dita Mann, Knihkupectví Karo-
linka, Kosmetika Dana Ondrušková, Květi-

dio Haná, Rašnerova pekárna, REBEL sport, 
Restaurace Na Náměstí, RPS Computers, Sa-
lon Grace Vlasta Šmelková, Schmidtová fit-
nes dance, Siemens, s.r.o., Sita cz, a.s., Solární 
studio Perla, Stopp Optik, Studio Lady, Tauer 
elektro a.s., Tiskárna Křupka Mohelnice, Tua-
reg Hana Dubová, Turistické informační cen-
trum Mohelnicka, Úsovsko, a.s., Veterinární 
ambulance Pelikánová.          Petra Rosípalová

Výherce první ceny – notebooku.

certu přímo mezi nimi. Přídavky nebraly kon-
ce. Moc hezký pocit.“
Tombola byla bohatá, opět rozdělená na oka-
mžité výhry a losované. Cen byl letos rekordní 
počet – celých 108. Návštěvníci plesu, kterých 
také bylo nejvíce v historii, tak mohli vyhrát 
notebook, myčku nádobí, kávovar, poukázku 
na internet, dárkové koše, sadu příborů, růz-

Yvetta Blanarovičová kromě moderování také zazpívala, diváci si vyžádali  mnoho přídavků.

nářství U Černého psa Vyhlídalová, Lékárna 
U Zlatého orla, Mgr. František Keprt, Měs-
to Mohelnice, Městská knihovna Mohelnice, 
Milena Prádlerová, Mohelnické kulturní cen-
trum, s.r.o., Mohelnický patchworkový klub, 
Nábytek Sikorová, Olympia Mohelnice, Papír-
nictví Kohinoor, Pension Residence Mohelni-
ce, Pivovar Litovel, a.s., Prodejna krmiv, Ra-

Soutěžte
o vstupenky do kina
V úterý 11. února v 18 hodin se v Biografu 
88 promítá životopisné drama ČR/Polsko 
Hořící keř o alarmujícím činu jednoho 
muže, osudech jeho blízkých a počátcích 
normalizace v posrpnové ČSSR. Máte-li 
chuť si zasoutěžit o vstupenku, odpověď 
na otázku s kontaktními údaji pošlete na 
e-mail: rosipalova@mksdk.cz, předmět 
SOUTĚŽ nebo doneste do Infocentra do 
6.2.2014. Účastí v soutěži souhlasíte s uve-
dením svého jména v případě výhry pro 
propagační potřeby pořadatele. 
Kdo je muž, o kterém film pojednává?
a) Jan Zajíc      b) Jan Palach
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Netradiční závěr roku 2013 
ve Studené Loučce

Účastníci silvestrovské vycházky

Loňský Silvestr byl ve Studené Loučce ve zna-
mení netradiční akce, která by se ale tradi-
cí mohla stát. Pár dní před tímto datem našli 
stálí obyvatelé i chalupáři ve svých schránkách 
pozvánku na silvestrovskou vycházku. Nápad 
se zrodil v hlavách manželů Martiny a Josefa 
Komárkových. Organizace se ujal místní Sbor 
dobrovolných hasičů. Sraz byl naplánován u 
hasičské zbrojnice na návsi už na čtrnáctou 
hodinu, aby si mohli účastníci v cíli pochodu 
vychutnat poslední západ slunce toho roku. 
Trasa vedla obcí až do míst, kde cesta k Buko-
vé křižuje státní silnici, a odtud pak kolem celé 
vesnice po staré „císařské“ silnici z dvacátých 
let 19. století až k motorestu a dále do polí a 
na kopec, označovaný na turistických mapách 
jako Větrník. To proto, že zde do začátku mi-
nulého století stával větrný mlýn. Dnes je na 
vrcholu kóty 578 méně romantický vodojem 
a věž vysílače jednoho z mobilních operáto-
rů. Rozhled však zůstal. Jeseníky a také celá 
vesnice jsou odtud jako na dlani. Tedy když je 
něco vidět. V den „D“ tomu tak bohužel neby-
lo. Lidé se v určenou hodinu postupně vylu-

povali na místě srazu z mlhy, která se nehod-
lala rozplynout. Příroda naopak přidala ještě 
drobné mrholení. Naštěstí nemrzlo, jak je v 
tuto roční dobu obvyklé. Počasí připomínalo 
všechno možné, jen ne zimu. Sníh neležel ani 
v náznacích. Na skvělé náladě to sešlosti, kde 
mezi nejmladším a nejstarším účastníkem le-
želo víc jak šest desítek let, nijak neubralo. Jen 
cestou poněkud ubylo „přísad“, které si dospě-
lí účastníci nesli přesně podle hasičských in-
strukcí spolu s hrníčky s sebou. V cíli totiž če-
kal osmatřicet statečných kotel teplého čaje 
a vatra, rozdávající teplo. A připravena byla 
i čerstvě založená kronika, do níž se všich-
ni, kdo došli, zapsali. Akce, která výrazně po-
mohla ke stmelování sousedských vztahů, by 
se totiž měla opakovat i v dalších letech. Byla 
radost pozorovat, jak se cestou mění a debatují 
dvojice, trojice a celé hloučky. Probralo se kde-
co a navázaly se i nové kontakty. O atmosféře 
celé akce vypovídají společné fotografie. Slíbi-
li jsme si, že se na konci nového roku sejdeme 
znovu a snad nám letos příroda dopřeje i ten 
západ slunce.          Jiří Ošanec

Reakce zastupitele
Po delší úvaze jsem se rozhodl reagovat na 
článek starostky města Mgr. Hamplové, ve 
kterém jsem jmenován. Hlavním důvodem je 
také to, že na uvedené informace lze pohlížet 
i z druhé strany a občan si tak může udělat 
ucelenější názor na uvedená fakta. O co jde? 
Uvedu doslovně, co napsala Mgr. Hamplová 
v lednovém čísle Mohelnického zpravodaje: 
„Bývalý místostarosta Ing. Pavel Kuba by roz-
počet vyčerpal až na nulu a otevřel dokonce 
kontokorentní úvěr, vedení města ve shodě s 
finančním výborem a většinou zastupitelů žá-
dají stálou rezervu města 7 miliónů Kč a žád-
ný kontokorent neotevírat, neboť tento pří-
stup považují za odpovědnější.“ 
Pokud se chceme bavit o finanční výši rezer-
vy města, pak se mohu zeptat, proč ne 5 mili-
onů Kč nebo 10 milionů Kč? Jakým výpočtem 
a na základě čeho vedení města došlo k část-
ce 7 milionů Kč? Pro představu občanů uve-
du, že za částku 7 miliónů Kč mohu vybudo-
vat nový chodník v šířce 2 m a v délce cca 3,5 
km nebo mohu uvažovat o odfrézování a po-
ložení nového asfaltu v tloušťce 5 cm na 6 m 
silnici v délce cca 3 km apod.  Podle zdroje z 
ČTK objem veřejných zakázek za 10 měsíců 
roku 2013 klesl o 13 procent. Firmy soutěží 
o objemově spíše menší zakázky a k naplně-
ní svých zásobníků práce a dostatečnému vy-
tížení svých zaměstnanců jich potřebují získat 
více. To vytváří někdy až nezdravé konku-
renční tlaky, které vedou v některých přípa-
dech i k dumpingovým cenám. Na této situaci 
může město Mohelnice jenom vydělat. Vytvá-
řet rezervu a suplovat práci banky v situaci, 
kdy ze 7 milionů Kč má město skoro nulový 
úrok, je podle mého názoru nesmyslné. Mohl 
bych uvést další argumenty, jako je přínos pro 
zaměstnanost apod., ale zdá se mi, že to hlav-
ní bylo již uvedeno. A co se týče mého neod-
povědného přístupu, mohu hrdě prohlásit, že 
když jsem byl ve vedení města, dluh města se 
snížil o více než 25 milionů Kč. Lze si jenom 
do budoucna přát, aby se tak dělo i další roky 
a město hospodařilo bez dluhů a s řádným 
hospodářem v čele města.              Pavel Kuba   

Restaurace SPORT opět v provozu
Město však příliš nadšeno není
Po několika měsících diskuzí, kdo co je komu 
povinen hradit, je věc dořešena. Pivovar Li-
tovel, který se snažil odpovědnost za investi-
ce svého podnájemce přenést na město, mu-
sel akceptovat právní názor města spočívající 
v tom, že město nemůže hradit náklady sub-
jektu, s kterým není ve smluvním vztahu, a 
že provoz restaurace je věcí Pivovaru, s nímž 
naopak město, prostřednictvím své příspěv-
kové organizace, smlouvu má, a to bohužel 
na dobu určitou – tedy nemůže ji tak snadno 
vypovědět. Lze tedy říct, že na počátku byla 
ne právně dobrá smlouva mezi příspěvkovou 
organizací města a Pivovarem, která vedla k 
vzniku velmi nepříjemné situace s podnájem-
kyní zařízení, kterou se snažil Pivovar přenést 
na město. Proti tomu se důrazně postavila sta-

rostka a s ní rada města, že město nic podob-
ného za jiné platit nemůže, a že si to musí do-
řešit Pivovar. To se nakonec stalo, a restaurace 
SPORT je opět v provozu. 
„Abych řekla pravdu, nejsem z toho právě nad-
šená, ale bylo to jediné možné řešení jako dů-
sledek nedobré smlouvy, jiné nebylo možné. 
Nechápu, proč mí předchůdci najali Sport přes 
prostředníka, tedy Pivovar, když jsme to mohli 
udělat přímo. Chtěli ušetřit a málem nás to stá-
lo půl milionu. Myslím, že kdybych tam nese-
děla, úhrada by prošla, ale bylo by to za hranou 
zákona. Sport dnes není nic výstavního, tak pro 
chlapy na pivo, ale zatím nemůžeme nic dělat, 
řeší si to Pivovar, ten model byl zvolen za mých 
předchůdců, a já ho musím respektovat“, uved-
la starostka města.   RED

Od března nebudou 
muset občané dojíždět 
na VZP do Šumperka
VZP bude mít v Mohelnici pravidelné 
úřední hodiny. Starostka dojednala s Vše-
obecnou zdravotní pojišťovnou úřední ho-
diny VZP přímo v Mohelnici. Tyto úřed-
ní hodiny se budou konat 2 x do měsíce 
v jedné z kanceláří budovy Domu kultu-
ry, a to vždy ve středu v sudé týdny. Přes-
ný rozpis bude uveden v propagační výlo-
ze domu kultury a na webových stránkách 
města. Mohelničtí tak nebudou muset jez-
dit své věci vyřizovat do Šumperka, ale 
mohou tak učinit v úředních hodinách v 
Mohelnici.              RED
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Tříkrálová sbírka láme rekordy

Koledníci v Libivé, foto archiv Charity Zábřeh

Koledníci Tříkrálové sbírky, tra-
dičně organizované Charitou Zá-
břeh, skončili svoji pouť po ob-
cích zábřežského děkanátu. Sbírka 
probíhala již po patnácté a hledat 
příjemce tříkrálového požehnání 
a dárce vyrazilo letos rekordních 
345 skupinek. Královské skupinky 
koledovaly v 99 obcích, městech a 
obecních částech. Letos padl další 
rekord – v kasičkách bylo celkem 
1.239.600 Kč.

V Mohelnici administrátor mo-
helnické římskokatolické farnos-
ti Petr Šimara všem koledníkům 
poděkoval za pomoc a požehnal 
jim. Poté si všichni zazpívali ko-
ledu a rozešli se do města. V Mo-
helnici se vykoledovalo 107.750 
Kč, v Křemačově 3.095 Kč, v Kvě-
tíně 3.251 Kč, v Libivé 6.747 Kč, 
v Podolí 4.532 Kč, v Řepové 3.800 
Kč, na Studené Loučce 5.740 Kč, 
v Újezdě 5.780 Kč. Podrobné vý-

sledky naleznete na www.charita-
zabreh.cz. Poděkování patří všem, 
kteří přiložili ruku k dílu a doká-
zali, že jim není lhostejný osud 
bližních v nouzi. Poděkování patří 
také firmám a společnostem, které 
se podíleli na odměnění koledníč-
ků v podobě sponzorských darů. 
A v neposlední řadě vděčnost 
směřuje k mnoha lidem dobrého 
srdce, kteří skupinku koledníků 

přijali a obdarovali ji jakoukoliv 
částkou. „Děkujeme za Vaši štěd-
rost i volbu pomáhat potřebným 
prostřednictvím naší Charity. Vaše 
důvěra nás zavazuje, poskytnuté 
dary se budeme opět snažit využít 
co nejsvědomitěji,“ vzkazuje koor-
dinátorka sbírky Markéta Horá-
ková.                  PRo

Mohelnickým koledníkům požehnal administrátor farnosti Petr Šimara,  
         foto: JD

Z  r e d a k č n í  p o š t y
pěší - není tady ani jeden radar, 
který by tak jako v mnoha jiných 
městech dohlížel na dodržování 
povolené rychlosti motorových 
vozidel v obci, což by vydělávalo 
peníze na potřebné úpravy - není 
tady ani náznak toho, že by z tak 
již rozkradené státní kasy přišly 
peníze, a tak si na té procházce 
dávejte pozor - z nákladních aut 
a kamionů přijíždějících od Olo-
mouce padají kusy ledu, kamení, 
písek, uhlí, někdy i špatně zajiš-
těné výrobky - když se bude shr-
novat ze silnice ta sněhová břeč-
ka, tak určitě na chodník a taky 
na vás… No, a tak vám i nám pře-
ju pěknou procházku po „Alšově 
mostě“.      Jan Smital

Dnes je 19. listopadu r. 2013 - to 
zrovna začínám psát tento pří-
spěvek, je docela obstojné počasí 
– no, a až budete číst tyto řádky, 
bude možná ta normální ,,svinská 
ladovská zima“, jak to zpívá jeden 
z nejlepších moravských písnič-
kářů - Jarek Nohavica. No, a co 
vám chci sdělit, je to, že vás, obča-
ny Mohelnice, zvu, abyste se přišli 
projít po ,,Alšově mostě“ - pro ty, 
co neví, jedná se o most na Tře-
bovské ul., po kterém se dostane-
te na ,,západní čtvrť“ a posléze do 
Podolí… Budete překvapeni, zase 
se nic nezměnilo - není tady pře-
chod pro chodce - není tady sní-
žená rychlost pro vozidla - není 
tady ani chráněný chodník pro 

Hippies
V sobotu 18. ledna se konal druhý ročník společného plesu Domu kul-
tury a T. J. Sokol Mohelnice. Vzhledem k tematickému zaměření se 
celý DK vrátil do dob „Květinového hnutí“.            PRo

Dům kultury zve na nedělní pohádky 
Dům kultury Mohelnice připravuje pro malé diváky nedělní pohádky vždy od 15 hod. 
	 9. února zahraje Maňáskové divadlo ze Šternberka sérii pohádek - 
 O ŠÍPKOVé RůžENCE, O PEJSKOVi A KOČiČCE A ZAJÍC, LiŠKA, KOHOuT.
	 JAK TONDA LéČiL ROHATOu PRiNCEZNu SAFiRu 
 uvidíte 16. března v podání Divadla Andromeda z Prahy. 
	 Po úspěšné listopadové premiéře opět rozpohybují loutky členové loutkového souboru  
 Loutkadlo a 30. března zahrají pohádku  O STATEČNé PRiNCEZNě MáNě.
	 27. dubna přijede velmi oblíbené Divadýlko Mrak z Havlíčkova Brodu 
 s VODNiCKOu POHáDKOu.
Vstupenky si můžete zarezervovat na tel. 583 430 915 nebo na webu www.mks-mohelnice.cz.

Renáta Zezulová
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ZŠ Vodní zase po roce otevřela své dveře

Všude vládla příjemná atmosféra. Foto archiv školy

V předvánočním čase 17. prosin-
ce se opět po roce otevřely dveře 
Základní školy Vodní široké ve-
řejnosti, která se mohla přesvěd-
čit, že pokud se skloubí přátelské 
školní klima, moderní i tradič-
ní výukové metody a především 
lidský a empatický přístup kanto-
rů, stává se škola místem, kam se 
děti těší a chodí rády. 
Letošní Den otevřených dveří se 
nesl v duchu blížících se vánoč-
ních svátků. Sváteční atmosféra 
na naše vzácné hosty dýchla ne-
jen stylovou výzdobou, či ochut-
návkou vánočního cukroví, ale 
také díky tradičnímu Vánočnímu 

koledování. Návštěvníci využili 
možnosti nahlédnout do moder-
ně a účelně vybavených kmeno-
vý tříd prvního stupně. Otevřely 
se i dveře všech odborných uče-
ben, které jsou vybaveny moder-
ními prostředky audiovizuální 
techniky, jako jsou například in-
teraktivní tabule, dataprojekto-
ry, multimediální učební mate-
riály, počítače, notebooky… Ty 
umožňují snadný a rychlý pří-
stup k informacím, rozvíjejí kre-
ativitu žáků a v neposlední řadě 
slouží k dalšímu sebevzdělávání 
pedagogů. 
Moderní škola zdaleka nekon-

čí jen u samotné výuky, ale nabí-
zí také širokou paletu volnočaso-
vých aktivit, v nichž děti rozvíjejí 
své vlohy a nadání. Ti, kteří se 
zajímali o to, jak děti tráví vol-
ný čas, nahlédli do útulných in-
teriérů školní družiny či školní-
ho klubu. 
Pro sportovní fanoušky se otevře-
la velká tělocvična, jež byla svěd-
kem velkého florbalového klání 
žáků druhého stupně. 
Milovníci jídla si nenechali ujít 
degustaci ve školní jídelně, kte-
rá se snaží uspokojit i náročněj-
ší strávníky nabídkou dvou jídel a 
podáváním stravy, která odpovídá 
trendům dnešní zdravé výživy. 
Aby žádný z hostů neodcházel s 
prázdnou, připravily si děti pro 
své blízké překvapení, jež pohla-
dí po duši - Vánoční koledová-
ní. Malá tělocvična se proměnila 
v divadelní sál a naši hudebníci a 
recitátoři začali rozdávat své dár-
ky. Publikum se těšilo z netradič-
ně zaranžovaných písní skupi-
ny Vodníci, která sklízí úspěchy 
na všech hudebních soutěžích. I 
dívky z 8. A ukázaly, že mají zlato 
v hrdle, když zazpívali píseň Fal-
ling slowly, která v roce 2008 zís-
kala Cenu Akademie jako nejlep-
ší filmová píseň. 
Svůj recitátorský um předvedli ve 
vánočně laděných básních žáci 
prvního stupně. A nechyběly ani 

klasické koledy v podání pěvec-
kého sboru Rolnička pod vede-
ním paní Marie Nevímové. 
Zasloužený aplaus sklidil i ky-
tarový kroužek paní Věry Štai-
glové, který čítá kolem čtyřiceti 
členů. Zvučné tóny kytar roze-
zpívaly celé publikum a dýchly 
na všechny kouzelnou vánoční 
atmosféru. Hit letošních Vánoc, 
píseň Cesta od kapely Kryštof a 
Tomáše Kluse, v podání kapely 
Vodníci, kytarového kroužku a 
pěveckého sboru Rolnička chy-
tl za srdce každého. Na závěr si 
všichni společně zanotovali pí-
seň Narodil se Kristus Pán, jež 
byla sladkou závěrečnou tečkou. 
Vánoční přáníčka byla posled-
ním dárkem a zároveň poděko-
váním za návštěvu. 
Dík patří všem žákům za odva-
hu, píli a společné úsilí, díky ně-
muž vznikl tak krásný dárek ja-
kým je Vánoční koledování, paní 
Aleně Fabiánové, která provázela 
sváteční odpoledne slovem, hlav-
ní organizátorce paní Věře Štai-
glové i všem, kteří se podíleli na 
přípravě a organizaci. 
Děkujeme všem za návštěvu a tě-
šíme se na Vás u zápisů do prv-
ních tříd 12. a 13. února, na tra-
dičních pracovních dílnách a 
samozřejmě zase za rok na Dni 
otevřených dveří. 
 Monika Weissová

Kulatý stůl zástupců firem, ÚP, ZŠ a SŠTZ Mohelnice
V nových prostorách personál-
ního oddělení firmy Siemens se 
uskutečnilo setkání zástupců fi-
rem SIEMENS s.r.o. Elektromo-
tory Mohelnice, SIEMENS s.r.o. 
BTS Mohelnice, ÚP ČR, VP ZŠ 
a SŠTZ Mohelnice zapojené do 
projektu „Posilování spolupráce 
škol s aktéry trhu práce“ 
Cílem setkání bylo dle progra-
mu vyhodnocení nastavené spo-
lupráce mezi SOŠ a firmami re-
gionu, příklady dobré praxe, 
možnosti dalších forem a metod 
spolupráce SŠ a zaměstnavatelů, 
prezentace video-sekvencí obo-
rů a webového portálu, panelová 
diskuse k možnostem a formám 
další spolupráce.
Jednání zahájil a přítomné hos-
ty přivítal a představil koordiná-
tor projektu zapojené školy Ing. 
Jiří Černý.
O průběhu projektu a příno-

su pro SŠTZ Mohelnice hovořil 
ředitel školy Bc. Jiří Ženožička, 
který kladně hodnotil prohlou-
bení spolupráce mezi školou a 
firmami, průběh praxe žáků dle 
jednotného systému i populari-
zaci technických oborů novými 
propagačními nástroji mezi žáky 
ZŠ. Ředitel firmy SIEMENS s.r.o. 
BTS Mohelnice Ing. Josef  Ho-
zák vyjádřil spokojenost s nasta-
veným systémem praxe žáků ve 
firmě, což bude využito při dal-
ší spolupráci SŠTZ Mohelnice 
a firmy. Personální vedoucí fir-
my SIEMENS s.r.o. Elektromoto-
ry Mohelnice pan Igor Machálek 
se též pochvalně vyjádřil k pro-
hloubení spolupráce firmy a SŠ 
a k propagaci technických obo-
rů. Zástupci přítomných firem a 
SŠTZ Mohelnice se shodně vy-
jádřili, že získané zkušenosti ze 
vzájemné spolupráce, včetně pra-

xe žáků ve firmě, budou využity 
ve společné přihlášce do projek-
tu „POSPOLU“ - Podpora spolu-
práce škol a firem se zaměřením 
na odborné vzdělávání v praxi.
Dalším bodem diskuse byla pro-
pagace technických oborů a hlav-
ně motivace žáků ZŠ k jejich 
studiu. Zástupci přítomných ZŠ 
vyjádřili shodně požadavek na 
ještě větší propagaci technických 
oborů, hlavně ze strany firem, 
např. exkurze ve firmách pro 
žáky ZŠ a jejich rodiče, účast zá-
stupců firem na třídních schůz-
kách v ZŠ v době kdy se žáci roz-
hodují, na kterou střední školu 
podají přihlášku, atp. 
Výsledky projektu kladně hodno-
til i ředitel kontaktního pracoviš-
tě Mohelnice, ÚP ČR,  Bc. Tomáš 
Havlík a připojil se k požadav-
ku ZŠ k větší propagaci technic-
kých oborů ze strany firem, pro-

tože jedině tak se zvýší motivace 
žáků ZŠ ke studiu těchto oborů, 
jejichž absolventi mají větší šanci 
na uplatnění v hospodářská sféře, 
a tím k lepší zaměstnanosti.

Petr Juřenčák, SŠTZ Mohelnice

BLANÍK
Divadlo

Járy Cimrmana

Neděle
8. března
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Střední průmyslová škola elektrotechnická Mohelnice pořádala 
elektrotechnický workshop
Na začátku prosince byl již tra-
dičně pořádán elektrotechnický 
workshop směřovaný na cílo-
vou skupinu vycházejících žáků 
9. tříd základních škol. Žáci si 
při této příležitosti mohli vy-
zkoušet práci s elektronickými 
obvody a získat tak nové do-
vednosti, pro jejichž zvládnu-
tí je nutné specializované vyba-
vení, které žáci na základních 
školách v mnoha případech ne-
mají k dispozici. 
Během 4hodinové práce se žáci 
seznámili nejen s diskrétními 
elektronickými součástkami, ale 
také se sofistikovanými postu-
py výroby a osazováním desek 
plošných spojů. Faktem přitom 
stále zůstává úzká návaznost na 

alespoň základní práci s výpo-
četní technikou. 
Kromě nově získaných poznatků 
a dovedností si žáci také odnes-
li funkční výrobek, použitelný v 
mnoha směrech. Za pomoci na-
šich žáků druhého a třetího roč-
níku oboru elektrotechniky to v 
letošním roce bylo zapojení me-
lodického programovatelného 
obvodu, jež může najít praktic-
ké uplatnění jako skutečný, svou 
melodií originální, domovní zvo-
nek nebo také jako jednoduchý 
audio zesilovač pro MP3 přehrá-
vač či mobilní telefon.    
Podpora zájmu žáků základ-
ních škol o technické obory je 
v současné době také umoc-
něna pořádáním odpoledních 

kroužků elektroniky a robotiky, 
a to v rámci projektu „Podpo-
ra technického a přírodovědné-
ho vzdělávání v Olomouckém 
kraji“. 

Věříme, že tyto pořádané akce 
přispějí k motivaci žáků pokra-
čovat ve studiu oboru elektro-
techniky, třeba právě na naší 
škole.  Miroslav Opl

Byla uzavřena nová nájemní smlouva mezi ZŠ Mlýnská 
a ZŠ a MŠ Masarykova 
Po několika měsících jednání, na kterém se pozitivně podíleli jak pracovníci Olomouckého kraje včetně náměstka pro školství Ing. Zdeňka 
Švece, tak města Mohelnice včetně starostky města Mgr. Jany Zwyrtek Hamplové a místostarosty Ing. Oldřicha Klemše, byla uzavřena nová 
nájemní smlouva mezi „městskou“ ZŠ Mlýnská a „krajskou“ ZŠ a MŠ Masarykova. Napravila se v ní řada nepřesností, které obsahovala pů-
vodní smlouva, zejména specifikace předmětu nájmu, výpůjčka některých prostor apod. Nepřesná smlouva vyvolávala řadu nedorozumění, 
což novou smlouvou bylo zcela odstraněno. Obě školská zařízení tak vstoupila do nového roku s jasnými pravidly a jasnými smluvními vzta-
hy, což jak kraj, tak město, tak obě školy vnímají velmi kladně.                             RED
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ZE ŠKOL

Pozvánka k zápisu na ZŠ Mlýnská – Masarykova
Na Základní škole Mohelnice, Mlýnská 1 se 
uskuteční ve dnech 12.-13. února 2014 na 
obou pracovištích (ul. Mlýnská, ul. Masary-
kova) zápis žáků do prvních tříd. Jejich prů-
běhu se nemusí obávat malí předškoláci ani 
jejich rodiče. Činnosti jsou vhodně motivo-
vány hrou, pohádkou, sportovní či rukoděl-
nou činností, jsou spontánní, přátelské a ne-
násilné. Srdečně tímto zveme předškoláky 
se svými rodiči, prarodiči i sourozenci k zá-
pisu do naší školy.

Co nabízíme?
Obě budovy školy – na ul. Mlýnská i Masa-
rykova jsou nadstandardně  vybaveny - mo-
derní jazykové učebny se sluchátky a tablety, 
informační centrum, počítačové učebny včet-
ně multimediální učebny ICT, modernizova-
né odborné učebny.  
Ve třídách jsou nainstalovány nové interak-
tivní tabule s počítačem, dataprojektorem 
nebo interaktivním zařízením e-beamem. 
Klasické vyučování, při kterém se využívají 
moderní multimediální učebnice a interak-
tivní pomůcky, bývá obohaceno o netradič-
ní prvky výuky (činnostní učení, výuka v 
blocích, práce s hlasovacím systémem, …). 
Pro budoucí prvňáčky i jejich rodiče pro-
bíhá projekt „Předškolák“. Jedná se o adap-
tační kurzy, jejichž smyslem je co nejlépe 
přiblížit dětem z mateřské školy činnosti, 
které jim usnadní přechod do nového pro-
středí školy.
Žákům nabízíme pestrou nabídku volitelných 
předmětů (informatika, pohybové hry, psaní 
všemi deseti, literární a filmový seminář, dra-
matická výchova, semináře z přírodovědných 
předmětů, mediální výchova, ekologická vý-
chova…). 

Výuka anglického jazyka probíhá od 2. roč-
níku, od 7. ročníku si žáci vybírají z druhé-
ho cizího jazyka - němčina, ruština. Při hodi-
nách AJ a informatiky napomáhá zahraniční 
lektor. Žáci jsou aktivně zapojováni do řady 
školních a třídních projektů.  
V souvislosti s harmonickým a bezproblémo-
vým rozvojem žáků, nabízí naše škola od no-
vého školního roku svým žákům, rodičům i 
pedagogům možnost využívat poradenských 
služeb školního poradenského centra v rám-
ci projektu Kariérové poradenství a psycho-
logická pomoc žákům ve škole. Školské pora-
denské centrum je zřízeno přímo ve škole a 
zdarma poskytuje odbornou pomoc poradce 
pro volbu povolání, speciálního pedagoga a 
školního psychologa. Ti také napomáhají při 
nápravě specifických poruch učení.
V době před a po skončení vyučování (od 
6.00 do 16.00 hod.) mohou žáci navštěvovat 
školní družinu a klub. Zde je pro ně připrave-
na bohatá nabídka oddechových aktivit. Vol-
ný čas tráví žáci také činností v zájmových 
kroužcích (vybíjená,volejbal, keramika, sbo-
rový zpěv, dopravní, vaření, ruční práce, eko-
logický…) Umělecky i sportovně nadané děti 
se mohou realizovat ve školní keramické díl-
ně, ve sportovní hale, či na venkovním hřišti. 
Škola každoročně pořádá vlastní letní prázd-
ninový tábor na chatě v Moravském Karlově,
 lyžařské výcvikové kurzy se snowboardin-
gem, školy v přírodě a účastní se  výuky pla-
vání pro 1.st. 
O co usilujeme?
Klasickou výuku zpestřujeme vkládáním be-
sed, projektů a projektových vyučování (Hal-
loween, Den Země, Barevný týden, My se čer-
ta nebojíme, Den jazyků, Googlování).
Žáky připravujeme, aby uspěli v nejrůzněj-

ších typech soutěží a olympiád.
Zaměřujeme se na cílenou přípravu žáků na 
zvolenou střední školu (s technickým, umě-
leckým, jazykovým zaměřením…) Rozvíjí-
me spolupráci s výrobními podniky ve městě 
i okolí pro další uplatnění žáků v rámci volby 
povolání (SIEMENS, HELLA…)
Naší snahou je otevřeně a partnersky komu-
nikovat s rodiči.
Co je vizitkou práce naší školy?
Škola získala značku Rodiče vítáni, Zlatý cer-
tifikát SCIO – za provádění hodnocení vý-
sledků práce školy. V rámci projektu Come-
nius spolupracujeme se školami v evropských 
zemích. Zapojili jsme se do projektu Škola 
podporující zdraví, Školní mléko, Ovoce do 
škol. Ze školou podaných projektů OPVK a 
EU jsme získali finanční  prostředky ve výši 
téměř 5 milionů Kč na nadstandardní vyba-
vení školy. Žáci dosahují výborných výsledků 
ve vědomostních soutěžích a olympiádách, 
umísťují se na předních místech v okresních, 
krajských i republikových kolech dopravních 
a sportovních soutěžích.
Jak se o naší škole dozvědět více?
Prohlédněte si webové stránky www.zsmlyn-
ska.cz s komplexními informacemi o životě, 
organizaci, dokumentech včetně fotogalerie a 
virtuální prohlídky školy.
Těšíme se na Vás u zápisu!

Aleš Plhák

Sny se mají plnit nejen 
o Vánocích
S takovými pocity jsme odcházeli z Mateřské školy 
Mohelnice, Hálkova 12 na vánoční prázdniny. Ve-
dení hypermarketu Tesco nás na sklonku starého 
roku pozvalo na návštěvu a při této příležitosti nám 
předalo nečekaný finanční sponzorský dar. Byli 
jsme opravdu zaskočeni touto radostnou událostí. 
Se společností Tesco jsme navázali úzkou spoluprá-
ci a v jejím rámci nám zaměstnanci připravili pro 
děti bohatou mikulášskou nadílku. V rámci nadílky 
se pořizovala dokumentace. Prezentace s fotografie-
mi k této akci byla zaslána na celostátní soutěž, kte-
ré se účastnilo 69 hypermarketů a supermarketů z 
celé republiky. Tesco z Mohelnice obsadilo 1. místo 
a bylo finančně ohodnoceno. Finanční hotovost da-
rovalo nám a děti z naší mateřské školy „slízly sme-
tánku.“ No, a pak že se sny neplní jen o Vánocích.
Dovolte mi touto cestou vedení a všem zaměstnan-
cům hypermarketu Tesco za děti i celý kolektiv Ma-
teřské školy Mohelnice, Hálkova 12 mnohokrát po-
děkovat.

Iveta Pelikánová ředitelka MŠ
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ZAJÍMAVOSTi

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE MAGNET MOHELNICE
připravuje pro děti z 1. - 9. tříd tradiční LETNÍ TÁBORY 

DESETiDENNÍ V JANOuŠOVě  PŘÍMěSTSKé V DDM  MAGNET
Termín: 30. 6. - 9. 7. 2014  1. příměstský tábor:   7. - 11. 7. 2014
Celotáborová hra:   2. příměstský tábor: 14. - 18. 7. 2014
„Dobrodružství v časoprostoru“ 3. příměstský tábor: 18. - 22. 8. 2014
     4. příměstský tábor: 25. - 29. 8. 2014

Cena letního tábora:  3 600Kč 
                  (včetně dopravy) 
Cena příměstského tábora: 700 Kč
   
Podrobnější informace obdržíte na 
plakátech, internetových stránkách 
DDM Magnet: 
www.sweb/ddm.mohelnice.cz 
nebo v DDM Magnet Mohelnice,
 Spartakiádní 8, tel.: 583 431 813.

Miroslav Škopík

D o m á c í  k a s i č k a
 – Garantovaná konzerva

Někteří nezapomněli na opuštěné psy
Chtěla bych poděkovat všem, kteří přispěli v roce 2013 dárky pro měst-
ský útulek pro zatoulané a opuštěné psy v Mohelnici. Byli to: děti ze ZŠ 
Mlýnská, pracovnice MěÚ Mohelnice Antonie Rulfová, Marcela Med-
ková, MVDr. Jana Pelikánová, manželé Hirtovi z Nových Zámků a dal-
ší. Všem moc děkujeme.                Eva Pirklová

O festivalu pohádek ve Studené Loučce

Foto z festivalu

Předposlední lednovou sobo-
tu jsme, doufejme, v knihovně 
ve Studené Loučce založili novou 
tradici. Festival Loučkovské po-
hádkohraní v sále budovy bývalé 
školy přivítal čtyři divadelní sou-
bory, které předvedly své nejen 
(loutko)herecké umění. Nejpůso-
bivěji vyzněla scéna souboru „Bu-
kováci“ manželů Hanákových, je-
jichž dokonalé kulisy by neudělaly 
ostudu ani ve filmových ateliérech 
ve Zlíně. Pohádka O acylpyrín-
ku Cyrdovi přítomným nastínila 
nelehký podzimně lednový boj s 
chřipkou. Následující Kočičí pří-
běh Elišky Konečné ve 4D, zcela 
v duchu posledních trendů, nabí-
dl pobavení nejen prostorové, ba i 
smyslové. Diváci obdrželi klasické 
3D brýle a možná také díky nim 

přestáli i onu dimenzi navíc; sál 
se po uvedení kusu musel několik 
minut zametat. Nejmladším účin-
kujícím byl Eliščin pětiletý bra-
tr Matouš, který nastudoval jed-
noaktovku Vánoční příběh, kde 
tři zvířátka pochopila, že setká-
ní u stromečku znamená víc než 
dárky pod ním.  Festival zakon-
čil soubor „Podesní“ z Rapotína s 
již několikátým provedením kra-
mářské písně  Vo tom hroznym 
mordu napolijonskýho hejtmana 
tenkrát v Pekařově a za zvuků fla-
šinetu jsme se zase rozprchli od-
žívat své obyčejné příběhy a pře-
hrávat role občanské, někteří z 
přítomných cestou necestou až do 
daleké Třebíče. Příští rok přijeďte 
za námi i Vy!    

Knihovna Studená Loučka    

Být důchodcem v ČR může být 
docela super úlet. Zvláště, když 
míra závislosti důchodců na stá-
tu je téměř stoprocentní. Jak však 
z tohoto rádoby odpočinkového 
životního období udělat pohodo-
vou plavbu, pokud nám stát do 
doby důchodové reformy předha-
zoval jen jedno pokřivené pádlo 
v podobě penzijních fondů s ga-
rancí a konzervativní konstruk-
cí? Slovo garance a konzervativ-
ní, totiž v pomyslném finančním 
slovníku znamená vyšší náklady a 
nízké zhodnocení.
Přesvědčit tedy někoho, aby sedl 
do pořádného turbočlunu, pře-
vzal zodpovědnost za sebe samé-
ho a začal hrozbu nedostatku pe-
něz na penzi vnímat jako problém, 
nemusí být až tak složité. Pojďme 
si tedy ukázat několik faktů dřív, 
než půjdou do výroby naše zubní 
protézy a francouzské hole.
Varujícím zjištěním, vyplývají-
cím z analýzy „Institutu pro de-
mokracii a ekonomickou analý-
zu“ je, že nejslabší zhodnocení 
poskytují penzijní fondy v České 
republice. Průměrný výnos v ob-
dobí roku 2000 - 2010 totiž činil 
v ČR 3,03 %, zatím co v Maďar-
sku zhodnocení činilo 6,59 % a v 
Polsku dokonce 8,5 %. Zohlední-
me-li inflaci, tak se zhodnocení 
penzijních fondů v ČR pohybuje 
kolem nuly a v některých letech i 
pod její hranicí. V hledáčku ana-
lýzy sice byl jen region střední a 
východní Evropy, ale tady nám to 
Poláci zase jednou pěkně osolili a 
Maďaři k tomu přihodili také cel-
kem slušnou klobásu.
Maličkým světlem na konci tune-
lu však může být státní příspěvek 
v „Doplňkovém penzijním spo-
ření“, který od roku 2013 činí až 
230 Kč při měsíční úložce 1.000 
Kč. Zde je i jistou výhodou mož-
nost volby vlastní investiční stra-

tegie, která ovlivňuje výši zhod-
nocení vložených prostředků. 
Dalším přínosem je také již jasně 
stanovená hranice ročních pro-
vozních nákladů pro správce fon-
dů, která činí 0,6 % z aktiv fondů 
u „penzijek“ uzavřených do roku 
2013 a 0,4 - 0,8 % (dle investič-
ní strategie) u „penzijek“ uzavře-
ných od roku 2013.
Ale pozor! Nestahujte kalhoty, i 
když Váš turbočlun je již v přísta-
vu! Můžete totiž tratit i na konci 
„penzijka“, pokud Vám pracovník 
penzijního fondu doporučí vybrat 
úspory ve formě jednorázové-
ho výběru, aniž by prověřil, jest-
li nemáte starší formu penzijního 
plánu. Ten Vám umožňuje vý-
běr prostřednictvím tzv. dočasné 
penze v podobě několika splátek. 
Tímto postupným čerpáním byste 
se vyhnuli 15 % dani z příjmu za 
příspěvky zaměstnavatele a také 
pořádné mořské nemoci.
Shrnu-li zásadní fakta o penzij-
ním spoření, jedná se o kompli-
kovanou a draze zaplacenou ga-
ranci, která garantuje maximálně 
to, že na onu plavbu do důcho-
du odpádlujete na vratkém ka-
jaku, který jste si sami i zaplatili. 
Výjimku tvoří snad jen „Doplň-
kové penzijní spoření“ s možností 
vyššího zhodnocení vkladů. Tím-
to bychom mohli ke kajaku zajistit 
i slušnou plachtičku a záchranný 
kruh, ale rozhodně doporučuji, 
nebrat penzijní spoření jako jedi-
nou formu finančního zajištění na 
stáří. Je dobré, volné finanční pro-
středky uvážlivě rozložit, k čemuž 
mohou sloužit i různé formy al-
ternativních investic a kolektivní-
ho investování, které jednak umí 
zhodnotit své vklady i 3x efektiv-
něji a mnohdy jsou i bezpečněj-
ší než peníze uložené na běžném 
účtu. Takže, plavbě zdar!… nebo 
zmar?                     Petr Prokop
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Byl zahájen provoz ortodontické praxe 
MDDr. Zuzany Navrátilové

v nové části Polikliniky v Zábřehu, Školská 13.
Přijímáme nové pacienty.

Telefonické objednávky na čísle 777 822 468 (od ledna).

MATURITU Z ANGLIČTINY 
MOHELNICE

přihlášky a informace TEL: 608808094
http://www.academy.717.cz/ 

záložka "maturita"

ROZPiS poradních dnů Svazu neslyšících a nedoslýchavých v ČR
Místo konání:          DPS, Lékárnická 1  -  klubovna, Mohelnice
Poradní hodiny:      úterý  vždy od 13 – 15,40 hodin
 ÚNOR 25. 2.  SRPEN 26. 8.                   
 BŘEZEN 25. 3. ZÁŘÍ 23. 9.
 DUBEN 29. 4 ŘÍJEN 21. 10.                                 
 KVĚTEN 27. 5. LISTOPAD 25. 11.  
 ČERVEN 24. 6. 
V tyto poradní dny bude přítomen pracovník  SNN v ČR Šumperk 
poskytující informace z oblasti sociálně právní, pracovně právní pro-
blematiky občanů se zdravotním postižením (konzultace k vybraným 
pomůckám pro sluchově a tělesně postižené občany - zesilovače, sig-
nalizátory, vozíky apod.). Provádí se i odborná konzultace k bezbarié-
rovým stavbám dle vyhl.398/2009 Sb. 

Mojmír Janků,SNN v ČR, Šumperk
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HiSTORiE  /  KuLTuRA

V Mohelnici na přelomu let 1923 - 24
Mohelnice * V pondělí na Silvestra se v rám-
ci oslav konce roku konal v sále Německého 
spolku koncert salónního orchestru Bruno 
Anderleho. Vstupné bylo dobrovolné.
Úsov * V místních volbách předchozího roku 
byl v obci zvolen starostou Karl Kloß (lido-
vá strana), Čech Stanislav Makas byl zvolen 
prvním místostarostou, Ignatz Kochwasser 
(Lidová strana) druhým místostarostou a do 
obecní rady byli zvoleni: Johann Sklenarsch, 
Rudolf Kabilka, Rudolf  Klement (Němec-
ké volební společenství), Čech Johann Maly 
a Egidius Kroutil (Německá dělnická strana).  
Českým tiskem byly tyto volební výsledky po-
pisovány jako české vítězství v úsovských vol-
bách.
Mohelnice * Mohelnický pěvecký sbor uspo-
řádal koncem roku v Německém spolkovém 
domu pěvecký koncert s programem o desí-
ti bodech. 
Šumperk * Na Nový rok byl ze šumperského 
nádraží vypraven vlak, který dorazil před 19. 
hodinou do Zábřeha. Toto vylepšení vlako-
vého spojení bylo přivítáno zejména studují-
cí mládeží.
Mohelnice * Poslední představení kina v roce 
bylo sehráno promítnutím německého filmu 
MONIKA VOGELTANZ, což je drama o pěti 
dílech se závěrečnou dohrou. 
Mírov * Veselé Vánoce a pěknou oslavu Nové-
ho roku popřáli svým příbuzným a známým 

Franz Heger, Hugo Hirt, August Polzer a Wil-
helm Körber sloužící toho času v českoslo-
venské armádě v Banské Bystrici.
Mohelnice * O škodlivosti kouření a tabáko-
vého kouře promluvil na své přednášce pro-
fesor Mudrák ze Svitav ve společenském sále 
Německého spolkového domu.
Slavoňov * Spolková skupina mladých uspo-
řádala divadelní představení v hostinci pana 
Emila Merty. Záležitost byla financována z 
prostředků občanů vesnice i města (Mohel-
nice).
Mohelnice * Společnost válečných vdov, sirot-
ků a zraněných vojáků děkuje pánům Hoff-
mannovi a Drudikovi a všem ostatním čle-
nům za poskytnutí starého šatstva a obuvi 
všem potřebným. Vánoční nadílka se konala 
v hostinci pana Rudolfa Fiedlera v Radniční 
ulici (dnes S. K. Neumanna).
Zábřeh * V pondělí 31. prosince se konal v Zá-
březe na náměstí velký výroční dobytčí trh.
Mohelnice * Československá poštovní spoři-
telna bude zřízena v první polovině roku pro 
malé a střední střádaly.
Květín * Po těžké operaci zemřela v nemoc-
nici čtyřicetiletá majitelka statku paní Emilie 
Kukula rozená Haschka.
Mohelnice * V lednu byla v měšťanské ško-
le uskutečněna putovní výstava kreseb dětí z 
okresu Zábřeh.
Zavadilka * V renovované hospodě pana An-
tona Janu se konal „věneček“, při kterém se 
úspěšně předvedly nejrůznější zdejší pěvecké 
spolky a dětské skupiny.

Ctirad Štipl, kronikář města

Z mohelnické farní 
kroniky               Pokračování

Josef Mikula 
Následujícího roku dala městská obec věž 
omítnout nákladem 1400 zl., což provedl sta-
vitel Sova z Mohelnice stejně jako už dříve vy-
omítání vnitřku kostela.
 Nyní mohlo být přikročeno ke stavbě kostel-
ní střechy a inženýr Meretta vyhotovil gratis 
krásné plány, které jsou stále uchovány v ar-
chivu, podle nichž si kostel zachoval jednot-
ný gotický vzhled. Stavba měla být provedena 
konkurenční cestou, a to nejprve střecha lodi, 
střechy kaplí později. Proto byl zvolen kostel-
ní konkurenční výbor, který doposud neexis-
toval, a povolil stavbu. Protože se vážně neza-
čalo a městská obec měla v úmyslu postavit 
měšťanskou školu, a farář projekt energicky 
neprosazoval, byla promeškána vhodná doba. 
Stavba školy zatížila město dluhy, jež muse-
lo splácet a nebylo schopné přinést ještě dal-
ší oběť Božímu domu. Při tehdejších protiná-
boženských náladách ani nechtělo. Tak zůstal 
kostel odkázán pouze na své jmění a celá věc 
odpočívala do roku 1889.
R. 1879 byl hřbitovní kostel opatřen mramo-
rovou dlažbou za 2601 zl. 11 kr. z jeho jmění. 
Rok nato obstarala v Mnichově vdova Pauli-
na Schibalová  z Třebovské ulice č. 16 dvě go-
tická okna za hlavním oltářem (farního kos-
tela) s obrazy sv. Antonína Paduánského a sv. 
Pauliny - patronů obou manželů - nákladem 
1806 zl. 58 kr. Dobrodějka na smrtelné poste-
li zavázala svou schovanku, jako svou dědič-
ku k opatření dalších dvou oken pro presby-
tář, ale to se nestalo.
Arcikněz Dr. Mikula byl prvním olomouc-
kým kanovníkem občanského původu, ale ze-
mřel stejně jako Mojžíš, aniž by mu bylo do-
přáno vstoupit do země zaslíbené, 9. března 
1881. Byl dobročinný a pohostinný a zemřel 
bez prostředků, takže jeho přítel Dr. Hanel, 
tehdejší dómský děkan a pozdější archidia-
kon, zaplatil pohřební hostinu. Sklidil také 
málo díků (Dr. Mikula), byl totiž jednou ven-
ku jedním či více farníky přepaden, zbit a 
oloupen. Příliš dobré nemusí dobré být. Vsa-
dili mu pak na fasádu kostela pamětní desku, 
jenže ne z piety, ale jako demonstraci proti 
jeho nástupci.
Pozn. Z uvedeného zápisu, zejména o průbě-
hu financování oprav farního kostela, vůbec 
nevyplývá, že církev byla v době před  140 
lety nějak bohatá, že nashromáždila v průbě-
hu staletí velký majetek (alespoň ne v Mohel-
nici), jak  je dnes často některými kruhy tvr-
zeno!                    Helmut Bartoš

Spolek přátel historie Mohelnicka 
pokračuje ve své práci
Dne 10.1. 2014 měli členové spolku historie Mohelnicka první schůzku v tomto roce, která se 
konala v klubovně penzionu v Medkově ulici, kde se projednávalo další akce a plány na tento 
rok.                                               Ladislav Nejedlý a Karel Navrátil, jednatelé SPHM  

Členové Spolku přátel historie Mohelnicka, foto: archiv SPHM
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Čas nejde zastavit …

Výstava v mohelnickém muzeu 
s názvem „Čas nejde zastavit …“ 
bude prezentovat bohatou kolek-
ci hodin ze sbírek šumperské-
ho muzea a jeho poboček muzeí 
v Mohelnici, Zábřehu a z Havel-
kova muzea v Lošticích. 
Veřejnosti se představí hodiny, z 
nichž většina pochází ze starých 

muzejních sbírek. 
K vidění budou 
hodiny sloup-
kové, nástěnné, 
skříňkové, ku-
chyňské, kapesní 
hodinky, přenos-
né sluneční hodi-
ny a budíky v ča-
sovém rozmezí od 
18. století až do 
konce 20. století. 
Některé z vysta-
vených exponátů 
prošly v roce 2012 
restaurováním v 
uměleckořeme-
slné dílně Svitas 
Art Design rodi-
ny Špačkových ze 
Svitávky u Boskovic. Na výsta-
vu byly vybrány zejména hodiny, 
které zaujmou hlavně po umělec-
ké a řemeslné stránce. Nástěnné 
hodiny patří mezi nejstarší a nej-
různější kolečkové hodiny. Jejich 
kvalita, typ i výzdoba závisely 
na technických znalostech vku-
su a zručnosti hodináře. Zajíma-
vostí a zároveň módní záležitostí 
bylo v 2. polovině 18. století za-
komponování hodinových stroj-
ků do obrazů. V českých zemích 
byly obrazové hodiny nejvíce ob-
líbené v polovině 19. století. Nej-
větší obraz na výstavě s žánro-
vým motivem a hracím strojem 
je signován CARL BALZARECK 
IN MÜGLITZ (Mohelnice, oko-
lo roku 1850). Početně zastoupe-

ná je kolekce nástěnných hodin z 
různých materiálů (dřevo, železo, 
podmalba na skle), dále skříňko-
vých hodin a zvláště pak hodin 
sloupkových. Svým zpracová-
ním a krásou určitě osloví každé-
ho návštěvníka. Na několika pa-
nelech bude zachycen historický 
vývoj slunečních, vodních, svíco-
vých a přesýpacích hodin.
Na výstavě nebude chybět i ně-
kolik pozoruhodností. Nejstarší-
mi vystavenými hodinami budou 
jednoručičkové celodřevěné lihý-
řové hodiny s hodinovým bitím z 
roku 1686. Celodřevěná sloupko-
vá konstrukce vznikla podle po-
doby gotických hodin ze 14. sto-
letí. Lihýř, ciferník a ručička se 
nedochovaly a některé součás-

ti byly v pozdějších letech nahra-
zeny, ale i přesto se jedná o uni-
kátní exponát celé sbírky hodin. 
Nejrozměrnějším vystaveným 
předmětem bude dřevěný cifer-
ník radničních hodin v Šumperku 
ze 2. poloviny 17. století. Určitě 
zaujme i vývěsní štít významného 
olomouckého hodináře Konráda 
Schustera z konce 19. století.
Návštěvníci výstavy se budou 
moci zapojit do výtvarné soutě-
že o nejpěknější návrh ciferníku, 
který si sami namalují. Soutěž 
nebude věkově omezená.
Vernisáž výstavy se uskuteční 
v pátek 14. 2. v 17 hodin. 
Výstava potrvá do 25. 5. 2014.

  Dagmar Tempírová-Kotrlá
foto Jaromír Mašek

Tvoření U Bezinky
(Třebovská 18)

11. 2. v 17 hod. 
Výroba dárkové krabičky
13. 2. v 10 hod.  Dětské tvoření
25. 2  v 17 hod.  Plstění za sucha
27. 2. v 10 hod.  Dětské tvoření

pátek 14. února v 17 hodin 

LOBKOWICZ
TRIO

sál ZUŠ Mohelnice
vstupné 70 Kč, děti zdarma
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Novinky z kopané

Dílčí rekonstrukce na fotbalovém stadionu

O šumperský košíček
Po úspěšném zvládnutí prv-
ního badmintonového tur-
naje, kterého se náš oddíl 
zúčastnil, a který se konal v 
červnu a děti hodně bavil, 
jsme se rozhodli přihlásit i 
do podzimního čtyřkolového 
turnaje dětí do 15 let. I přesto, 
že opět byly věkové kategorie 
ve skupinách chlapců i dívek 
vzhledem k menší účasti spo-
jeny, naši mladí sportovci se 
neztratili a dokázali i větší 
soupeře pěkně potrápit. 
Pochopili, že není důležitý 
věk ani výška, ale že je tento sport 
nutné hrát také hlavou.
Protože se na turnaj mohlo ne-
omezeně dohlašovat, zahrály si 
děti se spoustou různých soupe-
řů a získaly nové zkušenosti. I 
když se vždycky nedařilo, jak by 
si představovaly, nevěšeli hlavu 
a do dalších soubojů šly vždy s 
nadšením. A podle toho také vy-
padaly výsledky:
V konkurenci 18 soutěžících dí-
vek se umístila Zuzka Vašatová 
(nejmladší účastnice turnaje) na 
pěkném 12. místě, Barbora Mo-
rávková na 3. místě a nejlepší 
byla Ester Matějová na 2. místě. 
Holky, gratulujeme!

Chlapců soutěžilo 21 a naši svě-
řenci se umístili následovně:
7. místo David Šolc, 8. místo On-
dřej Šolc, 9. místo Mikuláš Seifert, 
14. místo Šimon Pazdera, 16. mís-
to David Daněk a 17. místo Tomáš 
Stejskal. U posledních tří musíme 
zmínit, že se ze zdravotních důvo-
dů nemohli zúčastnit všech čtyř 
kol, a proto jim chyběly body pro 
lepší umístění.
Nicméně soutěž O Šumperský 
košíček pokračuje od února jarní 
částí a všichni se těšíme na další 
skvělé výkony.

Monika Matějová 
a Renata Semlerová

Se začátkem nového kalendářní-
ho roku se pozvolna rozbíhá zim-
ní příprava mohelnických fotba-
listů na jarní část sezóny 2013/14. 
Ve středu 15. ledna se sešli hráči 
A i B mužstva dospělých pod ve-
dením trenéra Petara Aleksejevi-
če a jeho asistentů Petra Strupka 
a Romana Berky k prvnímu tré-
ninku. Kádr mužstev se oproti 
podzimní části soutěžního roč-
níku příliš nezmění, i když v mě-
sících únoru a březnu bude do-
cházet k jednáním sportovního 
vedení klubu s těmi hráči, kte-
ří přicházejí do úvahy z pohledu 
posílení těch míst v sestavě muž-
stva, kde vidí trenér menší kon-
kurenci, než by si přál. 
Ke změnám dochází v realizačních 
týmech, které vedou jak mužstva 
dospělých, tak mužstva mládež-
nická. Roman Berka se stal novým 
trenérem B mužstva dospělých 
a zároveň rozšířil počet asistentů 
u A mužstva. Tento krok sportov-
ního vedení klubu má za cíl zvýšit 
spolupráci mezi oběma mužstvy 
dospělých, tak aby rezerva napl-
ňovala smysl své existence – dáva-
la příležitost odchovancům klubu 
k tomu, aby mohli v budoucnu po-
sílit kádr A mužstva. Nového tre-
néra budou mít i starší dorostenci, 

kteří v letošní sezóně bojují v do-
rostenecké divizi. Současný trenér 
Jan Macák bude pracovně zane-
prázdněn a nebude se moci vedle 
svého hráčského působení dále vě-
novat trenérské práci. Vedení star-
šího dorostu tak přebírá Petr Lan-
gr, který se vrací k trenérské práci 
v klubu po svém úspěšném pů-
sobení u mládežnických mužstev 
Dukly Praha. Jeho odborné zna-
losti a vztah ke kopané jsou zá-
rukou toho, že pod jeho vedením 
nám mohou vyrůst pro mužstva 
dospělých kvalitní fotbalisté.
Mění se i zázemí hlavní tribu-
ny městského fotbalového stadi-
onu, aby přinášelo větší komfort 
pro hráče i návštěvníky fotbalo-
vých utkání. Vedení fotbalového 
klubu získalo státní dotaci na re-
konstrukci tribuny a práce jsou již 
v plném proudu. Tribuna má již 
dnes novou střechu a intenzivně 
se pracuje na rekonstrukci šaten 
a sociálního zázemí uvnitř tribu-
ny. V příštích dnech dojde i k re-
konstrukci dalších prostor, které 
budou sloužit zejména pro vedení 
klubu a pro organizační zajištění 
zápasů na fotbalovém stadionu.
V i únoru budou mít fotbaloví 
fanoušci možnost sledovat pří-
pravná utkání našich mužstev 
v rámci zimní přípravy na hřišti 
s umělým povrchem. Výbor klu-
bu zve všechny příznivce kopané 
k návštěvě těchto utkání.

Přehled přátelských utkání A a B mužstva dospělých v rámci zimní pří-
pravy na jarní sezónu
Sobota 8. února
11:00 FK Mohelnice A – TJ Moravská Třebová A
13:00 FK Mohelnice B – TJ Moravská Třebová B
Středa 12. února
17:00 MFK Vyškov (MSD) – FK Mohelnice A 
Sobota 15. února
11:00 FK Mohelnice A – SK SULKO Zábřeh (MSFL)
13:00 FK Mohelnice B – FK Šternberk (Krajský přebor)
Sobota 22. února
10:30 FK Mohelnice A – 1. SK Prostějov (MSFL)
13:00 FK Mohelnice B – FC Dubicko (1.B třída)
Úterý 25. února
17:00 SK Uničov (MSFL) – FK Mohelnice A          Igor Machálek

Rada města udělila souhlas s rea-
lizací dílčí stavební rekonstrukce 
na fotbalovém stadionu, tj. rekon-
strukce sociálního zázemí tribuny 
a tribuny fotbalového hřiště, kon-
krétně rekonstrukce prostorů ša-
ten, sociální a technické zařízení 
umístěné v tribuně hřiště a rekon-
strukce střešního pláště a fasády 
tribuny včetně sedacích lavic. Do-

tace na tuto stavbu dojednal a zís-
kal fotbalový klub. Poprvé byla na 
podobnou akci sjednána klasická 
dohoda o smluvních podmínkách 
souhlasu se zhodnocením majet-
ku města jiným subjektem, a to 
tak, aby měly obě smluvní strany 
jasno, co s investicemi následně v 
případě skončení nájmu apod.

RED

Z NAŠEHO STŘEDu ODEŠLi:

Antonín JEDLIČKA z Mohelnice (69 let),
Emil BOCEK z Mohelnice (60 let),
Vlasta DOWHANOVÁ z Mohelnice (88 let),
Vladimír FRANK z Mohelnice (61 let),
Jiřina KARAFIÁTOVÁ z Mohelnice (79 let),
Jiřina LÓNOVÁ z Mohelnice (86 let),
Jan REJMAN z Mohelnice (71 let),
Věra SCHNEIDEROVÁ z Mohelnice (82 let)
Ladislav DROZD z Mohelnice (61 let),
Mária HORČIČÁKOVÁ z Mohelnice (85 let),
Vladimíra KOPKOVÁ z Mohelnice (70 let),
Josef SKOŘEPA z Mohelnice (88 let),
Anna ŠVECOVÁ z Mohelnice (57 let).
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Bikesport Team Mohelnice a jeho tradice

Rok 2014 zahájil Platek stříbrem

Vánoční florbalový turnaj 
T.J. Sokol Mohelnice
Dne 27.12.2013 se v tělocvičně T.J. Sokol Mo-
helnice uskutečnil díky organizátorům On-
dřej Konečný, Jiří Horák, Kamil Nagyváthy 
a Miroslav Konečný ml.) Vánoční florbalový 
turnaj. Turnaje se zúčastnilo šest tříčlenných 
družstev. Systém turnaje byl každý s každým 
o umístění v tabulce, poté hrál první s posled-
ním, druhý s pátým a třetí se čtvrtým o po-
stup do finálové skupiny. Tři týmy ve finálové 
skupině si opět zahrály každý s každým o prv-
ní až třetí místo a tři týmy ve druhé skupině 
stejným systémem o umístění na 4.-6. místě. 
V základní skupině trval jeden zápas 7 minut 
a v zápasech o umístění se vždy hrálo 2x 5 mi-
nut. Každý z účastníků přinesl věcnou cenu, 
takže bylo o co hrát a díky sponzorskému 
daru ČSAD LOGISTIK Ostrava a.s. bylo pro 
všechny účastníky turnaje zabezpečeno i bo-
haté občerstvení. 
Turnaj dopadl takto:
1. místo: 
Lukáš Kopp, Michal Vařeka, Robert Plánička
2. místo: 
Kamil Nagyváthy, Jíří Horák, Marek Zapletal
3. místo: 
Ondřej Konečný, Miroslav Konečný ml., Mi-
chal Prokop
4. místo: 
Miroslav Konečný st., Jiří Havlik, Roman Pech
5. místo: 
Martin Šmíd, Pavel Junek, Jiří Apoštol,
6. místo: 
Jan Hojgr, Zdeněk Hlaváček, Marek Štancl
Po ukončení turnaje se všichni zúčastnění 
shodli, že bylo velmi příjemné si takto zaspor-
tovat po vánočních svátcích v příjemné atmo-
sféře a všichni se dohodli, že tento turnaj opět 
zorganizují a že by z toho mohl být pěkný tra-
diční Vánoční turnaj.              Ondřej Konečný

V sobotu 18. ledna se za mezinárodní účasti 
konal III. ročník Velké ceny České Třebové. 
V konkurenci 350 mladých judistů zasáhla do 
bojů i osmičlenná výprava T.J. Sokol Mohel-
nice. 
První zkušenosti sbírali v kategorii mláďat 
zatím bez výraznějšího bodového ohodno-
cení, v kategorii mladších žáků se Vojta Kaš-

par ve váze do 50 kg probojoval do semifi-
nále. 
Nejlépe se vedlo v neděli dorostenci Vojtu 
Platkovi ve váze do 73 kg. Na tatami nastupo-
val celkem pětkrát, předvedl líbivé judo koru-
nované třemi ippony a získal stříbrnou me-
daili. Slibný vstup do nové sezóny!

T.J. Sokol Mohelnice

Tradice se chápe obvykle jako předávání cel-
ku poznání, schopností, obyčejů a zvyklostí 
kultury nebo skupiny. Tradice je často spojo-
vána i se sportem. Také mohelnický Bikesport 
Team má své tradice, a to jak nové, které vzni-
kají, utvářejí se a zvykem se teprve stávají, tak 
mnohaleté a již pravidelně a samozřejmě se 
opakující. Sportovní akce, kterou zařazení 
mezi tradice cyklistického týmu možná tepr-
ve čeká, a na které zcela netradičně chyběla 
kola, byla nazvána Vánoční běhání. Uskuteč-
nila se po vánočních svátcích, v sobotu 28. 12. 
2013. Cyklisté týmu včetně dětí – závodníků 
kategorie mladší a starší žáci a žákyně, se se-
šli v 10 hodin v prostoru ATC Morava Mohel-
nice, aby si společně a jen tak pro radost za-
běhali. Počasí pro tuto aktivitu bylo výborné 
– lehce mlhavé, na vánoční dobu však teplo 
a nepříliš mokro, takže běžecká trasa mohla 
vést prostorem parku po zpevněných cestách, 
ale i pěšinách mezi stromy. Běželo se jednu 
hodinu, první zahřívací kolo kolem parku 

všichni společně, pak každý podle své kondi-
ce a sil. Na konci čekalo všechny malé občer-
stvení a přátelské zhodnocení výkonů a uzná-
ní soupeřů. 
Naopak již zažitým zvykem je záležitost tra-
dičně cyklistická – Novoroční vyjížďka. 
Všichni členové Bikesport Teamu dobře ví, 
kde 1. ledna každého roku ve 13 hodin najdou 
své týmové kolegy. Na místě srazu se určí tra-
sa podle počasí a stavu terénu. První letoš-
ní den tak vyjelo 15 cyklistů směrem do lesů 
a luk Litovelského Pomoraví. Jelo se v klid-
ném tempu, počasí tentokrát nebylo příliš 
příznivé, byla mlha a mokro. Po téměř 40 ki-
lometrech byla vyjížďka zablácených, ale spo-
kojených nadšenců zakončena občerstvením 
v jedné z loštických restaurací. 
Vysoká účast, dobrá nálada a spokojenost 
sportovců na obou akcích potvrzuje, že vytvá-
řet, udržovat a předávat tradice i ve sportov-
ním cyklistickém týmu určitě stojí za to!

Dagmar Seidlová
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